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Кто «бегает»
от армии?

чтобы пал
не проспал
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У дзяржаўныя 
засекі

Гаспадаркі раёна больш 
чым на 69 працэнтаў здалі 
хлеб у лік дзяржзаказу. 

Як паведамілі ва ўпраўленні 
сельскай гаспадаркі і хар-
чавання райвыканкама, шэ-
раг сельгаспрадпрыемстваў 
раёна перавыканалі  да-
в е д з е н ы я  н о р м ы .  Та к , 
“Калінінскі” стаў лідарам сё-
летняй хлебаздачы з вынікам 
106 працэнтаў. Звыш 100 
працэнтаў здалі “Добрушскі 
райаграсэрвіс”, “Жгунскае”.

Наталля ВАСІЛьЕВА

У суботу –
на работу

84 школьнікі раёна раз
меркаваны па групах для 
вывучэння асноў прафесій 
справазнаўцы, памочніка 
выхавацеля, слесара па 
р а м о н ц е  а ў т а м а б і л я ў, 
прадаўца. Заняткі прахо
дзяць па суботах на базе 
ліцэя і СШ №1 Добруша. Для 
рабят арганізаваны пад
воз, гарачае харчаванне.

Нагадаем, у  мінулым го-
дзе рабяты, якія не выву-
чаюць прадметы на павы-
шаным узроўні, пачалі вы-
вучаць прафесіі рабочага 
зялёнага будаўніцтва, пова-
ра, электраманцёра, швачкі. 
Сёлетнім дзесяцікласнікам 
прапанавалі іншыя прафесіі. 

Ужо адбыліся  першыя 
заняткі. Як адзначылі ў аддзе-
ле адукацыі, спорту і турызму 
райвыканкама, у працэсе на-
вучання прадугледжана так-
сама вытворчая практыка. 

Наталля ХАДУНьКоВА

На свята са сваім 
посудам

Добрушскія  фарфары-
сты атрымалі запрашэнне 
агранізаваць выставу-продаж 
сваёй прадукцыі на святочных 
мерапрыемствах 21 верасня 
ў Чачэрску. Там адбудуцца 
ўрачыстыя мерапрыемствы 
з нагоды Дня горада.  

Ул. інф.

Золата
з бурштынавым адлівам

С а к р э т  п а с п я х о в а й 
нарыхтоўкі кукурузы ў ААТ 
“Красная Буда” – вопытныя 
кадры.

– Верагодней за ўсё, сёлетні 
год завершым са стратамі. 
Шмат зерневых было падпа-

лена, горш, чым у мінулым 
годзе,  урадзіла і кукуруза. 
Таму з палеткаў мяркуем 
узяць усё, да апошняга зяр-
нятка, – адзначае загадчыца 
аддзялення “Насовічы” Ірына 
Бяздольная.

На ўборцы зерня кукурузы 
тут стартавалі два экіпажы.  
Аднак усяго праз два дні адзін 
з механізатараў накіроўвае 
свой “КЗС 1218” у поле, а другі 
– у рамонтную майстэрню.

З паўтары тысячы намало-
чаных летась тон кукурузы 
940 былі на рахунку Васілія 
Ганчарова. Першыя бункеры 
кукурузнага зерня камбай-
нер напоўніў і сёлета. Толькі 
механізатару пакуль не да 
рэкордаў. У камбайна, на які 
нядаўна перасеў, нямала сла-
бых месцаў.

– З папярэднім камбай-
нам, які атрымаў новенькім, 
л і т а р а л ь н а  з р а д н і ў с я .  А 
з  гэтым яшчэ ўжываюся.  
Паломка нязначная, толькі 
справіцца аднаму з рамонтам 
рухавіка будзе складана. Не 
адмовіўся б ад памочніка. У 
такія хвіліны гэта асабліва 
адчувальна. Таму паклікаю на 
дапамогу сына, – расказвае 
механізатар Васілій Ганчароў. 
– Праз дзень-два буду ўжо ў 
полі. 

(Заканчэнне – на 3 с.)
Фота Яўгена УСЦІНАВА

Аграном Міхаіл Пазнякоў

Аграрыі раёна распачалі ўборку бурштынавага зола
та палеткаў. Сухое, як пергаментная папера, лісце ку
курузы – дакладная прыкмета даспелага зерня. Пакуль 
да  работ прыступілі ў чатырох сельгаспрадпрыемствах 
раёна – “Завідаўскім”, “Уцеўскім”, “Краснай Будзе”, 
“Баршчоўскім”. Сярэдняя ўраджайнасць – 57 цэнтнераў 
зерня з гекатара. Сухое надвор’е спрыяе аграрыям. Аднак у 
плане работ – амаль 6 тысяч гектараў няўбраных пасеваў.
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на связи

21 сентября с 9.00 до 12.00 
по телефону 30000 

прямую телефонную линию с жителями 
района проведет 

Сергей Викторович ПЕТРОВСКИЙ, 
заместитель председателя райисполкома. 

* * *
19 сентября с 10.00 до 12.00

 по телефону 33053 
пройдет прямая телефонная 

линия с участием 
Елены Александровны ЗЕЛЕНКОВОЙ, 

начальника районного отдела Гомельского 
областного управления фонда социальной 

защиты населения.    

l д в а ж д ы  в  н е д е -
л ю  в ы  п о л у ч а е т е  н о -
м е р  с о  с в е ж е й  и н т е -
ресной и  качественной 
информацией;
l будете в курсе собы-

тий города и района, по-
знакомитесь с лучшими 
людьми,  достижениями 

спортсменов, учащихся, 
р а б о т н и к о в  р а з л и ч н ы х 
сфер деятельности;
l сможете получить со-

вет для решения любой 
житейской ситуации;
l  страницы Интернета 

о б н о в я т с я .  Га з е т а  ж е , 
к а к  с е м е й н ы й  а л ь б о м , 

с о х р а н и т  д л я  в а с  с а -
мое дорогое на многие 
годы.

Помните:  кто владеет 
информацией,  тот  вла-
деет миром. Подписку на 
«Добрушскі край» можно 
оформить в любом поч-
товом отделении.

«Добрушскі край». ГазеТА, которую любят.

Стоимость подписки:

на месяц –
6,6 рубля;

на квартал –
19,8 рубля.

Читать модно!
Продолжается подписка на районную газету 

на четвертый квартал 2019 года.
Несколько причин выписать «Добрушскі край»:

прием

21 сентября с 8.00 до 13.00 
в кабинете №18 райисполкома прием 

граждан и представителей
 юридических лиц проведет 

Сергей Викторович ПЕТРОВСКИЙ, 
заместитель председателя райисполкома. 

* * *
21 сентября с 8.00 до 14.00 

в приемной председателя райисполкома 
прием граждан и представителей

юридических лиц проведет 
Александр Михайлович БОРСЯКОВ, 

начальник управления по труду, занятости
и социальной защите райисполкома.   

в центре внимания

Лучше, чем 
предыдущий

Президент рассказал,
чего ждет от нового состава 

белорусского парламента
Парламент должен представлять все слои 

белорусского общества. Об этом Президент 
Беларуси Александр Лукашенко заявил на встре-
че с председателем Палаты представителей 
Владимиром Андрейченко.

«Будущий парламент должен быть лучше этого. 
Если будет такой же или хуже, значит нет раз-
вития. Поэтому, не в обиду депутатам сказано, 
должны прийти люди лучшие, которые, когда это 
надо будет, поведут республику вперед», – ска-
зал Александр Лукашенко.

Он подчеркнул, что парламент должен пред-
ставлять все слои белорусского общества: от 
молодежи до пожилых людей. По мнению Главы 
государства, профсоюзные и общественные 
организации, партии должны выдвинуть в пар-
ламент своих кандидатов и отстаивать их.

«Если у нас существуют настоящие оппозици-
онные партии – и они должны выдвигать своих 
кандидатов и защищать их в ходе предвыборной 
кампании. Это тоже очень важно. Парламент 
должен представлять все слои нашего обще-
ства, чтобы не было разговоров, что у молоде-
жи там нет представительства или у стариков 
своих депутатов. Они должны быть, – убежден 
Президент. – Они, может быть, мыслят несколько 
по-другому, чем средние слои населения, чем 
рабочие, крестьяне и часть интеллигенции, но 
это часть нашего общества, мы должны слышать 
их голос. Это мой принципиальный подход».

Александр Лукашенко также попросил 
Владимира Андрейченко «не бросать на произ-
вол судьбы» депутатов, которые завершают свою 
работу в парламенте. Возможно, отметил Глава 
государства, они видят себя в хозяйственной 
деятельности и в других органах власти. 

Александр Лукашенко считает, что около 30-
35 процентов нынешнего состава Палаты пред-
ставителей снова должны побороться за депу-
татский мандат. Надо поддерживать и женщин, 
выдвигающих свои кандидатуры. «Мы уже убеди-
лись: треть в парламенте женщин – это стабиль-
ный парламент. Это очень сильный стабилизи-
рующий фактор в любом обществе», – обратил 
внимание Президент. Владимир Андрейченко в 
свою очередь отметил, что сегодня Беларусь за-
нимает лидирующие позиции среди других стран 
по количеству женщин-парламентариев.

По материалам
 БелТА

Придерживаться
 тактики

Парламентские выборы в 
Беларуси должны пройти в соот
ветствии с законодательством. 
На это Президент Беларуси 
Александр Лукашенко обратил 
внимание, согласовывая на
значение руководителей мест
ных органов власти, сообщает 
БелТА.

«В политике, я уже сказал, 
мы начали сдавать экзамен. 
Сегодняшняя предвыборная вак-
ханалия, иначе ее не назовешь, 
перед парламентскими выборами 

говорит о том, что это просто ре-
петиция президентских выборов. 
Нам постараются не позволить 
спокойно пройти эти периоды. А 
мы должны провести так, как по-
ложено, – подчеркнул Александр 
Лукашенко. – В стране управляе-
мой, в нашей стране, для себя мы 
должны провести эти выборы. 
И если мы определились, что 
мы будем действовать так, так и 
так, тактика такая, мы должны ее 
придерживаться».

Глава государства обратил 

внимание, что если во время 
парламентской кампании будут 
критиковать и наносить уда-
ры по каким-то людям, то это 
будут удары с дальним прице-
лом – по Президенту. Александр 
Лукашенко добавил, что сегодня 
все вопросы – экономика в ре-
гионах, заработная плата в тру-
довых коллективах, кадры и жизнь 
людей в целом  легли на плечи 
местных органов власти. «Надо 
помочь – говорите», – подчеркнул 
Президент.

экспрэс-апытанне

Газет шмат – мая “ДК”

Т а м а р а  Т Р У Ш ч А Н К А , 
работніца сельгаспрадпрыем
ства “Красная Буда”: 

– Сапраўды, 
скардзіцца на 
выбар газет не 
даводзіцца. 
Але пастаян-
ства – вялікая 
с п р а в а . 
Доўгія гады 
я  в ы п і с в а ю 
“ДК”. У свой 
ч а с  г а з е т а 
знаёміла мяне 
з раёнам, бо пераехала ў Насовічы ў 
1984 годзе з Магілёўскай вобласці. 
Карэспандэнты раёнкі – частыя 
госці нашай гаспадаркі. Стаўленне 
да газеты толькі станоўчае. Іншым 
разам сама звяртаюся ў рэдак-
цыю па дапамогу: павіншаваць з 
той ці іншай падзеяй родных лю-
дзей. За гэтыя гады газета прык-
метна змянілася. У прыватнасці 
ф а р м а т а м  і  і н ф а р м а ц ы й н а й 
насычанасцю.

Алена КАНАВАЛАВА, педагог 
Жгунскай СШ:

–  Н е к а -
торыя кажуць: 
ч а с  д р у к а -
в а н а й  п р э -
сы прайшоў. 
Але Інтэрнэт 
н е  м о ж а 
замяніць мне 
раённую га-
зету, з якой 
пасябравала 
яшчэ ў школь-
ныя гады. Яе 
выпісвалі мае бацькі.

 З цікавасцю чытаю пра лю-
дзей працы, аб іх дасягненнях. На 
старонках “Добрушскага краю” 
друкуюцца матэрыялы пра леп-
шых педагогаў раёна, маладых 
спецыялістаў, працоўныя калекты-
вы, навіны, матэрыялы па гісторыі 
населеных пунктаў раёна. Многія 
мае калегі таксама выпісваюць 
раёнку. 

Таццяна ШАБАЛІНА, работніца 
Добрушскага фарфоравага 
завода:

–  Р а ё н к а 
–  я к  к у б а -
чак гарбаты 
раніцай. Без 
яе не ўяўляю 
сваё жыццё. 
З задаваль-
н е н н е м  ч ы -
таю падборкі 
навін, анон-
с ы  б у д у -
ч ы х  м е р а п -
рыемстваў і падзей. Аднойчы 
сама звярталася ў рэдакцыю га-
зеты. Скарга тычылася паламаных 
лавак каля гарадскога фантана. 
Праз некалькі дзён камунальнікі 
адрамантавалі лаўкі. Асобная па-
дзяка газетчыкам за павелічэнне 
шрыфту. Людзі сталага ўзросту 
гэтым задаволены.

Леанід ДУБоЎСКІ
Фота 

Яўгена УСЦІНАВА

Працягваецца падпіска на раённую газету на чацвёрты квартал бягучага года. Жыхары раёна  працягваюць 
сяброўскія адносіны з любімым выданнем. Карэспандэнт “ДК” пацікавіўся ў чытачоў, чаму сярод мноства 
друкаваных выданняў аддаюць перавагу “ДК”?


